
PROTOKÓŁ Nr 1/11

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik
w dniu 11 stycznia 2011r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota  - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta
4. Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS w Mielniku
5. Pan Jan Zduniewicz - Przewodniczący Rady Gminy
6. Pani Jolanta Galecka - inspektor w Urzędzie Gminy

Obradom Komisji przewodniczył  Pan Stefan Troc – Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania.

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  
Narkomanii na 2011r.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3  
ust.3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  
wolontariacie.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie  uchwały Nr IV/21/03 Rady Gminy Mielnik  
z  dnia  20  marca  2003r.w  sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  
nieruchomości  gruntowych  oraz  ich  wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków  
rad sołeckich na terenie Gminy Mielnik.

6. Opracowanie planu pracy Komisji na 2011r.
7. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pani  Halina Mirowska – Kierownik GOPS przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały w 
sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
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Ustawą z dnia  10  czerwca 2010 roku o  zmianie  ustawy o przeciwdziałaniu  przemocy w 
rodzinie  oraz  niektórych  innych  ustaw  (Dz.  U.  Nr  125,  poz.  842)  wprowadzony  został 
obowiązek  tworzenia  w  każdej  gminie  zespołu  interdyscyplinarnego na  rzecz 
przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie.  Jest  to  zadanie  własne  gminy,  stanowiące  część 
gminnego  systemu  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie,  na  który  składa  się,  oprócz 
tworzenia zespołów interdyscyplinarnych również obowiązek:

● opracowania i realizacji gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie,

● prowadzenia  poradnictwa  i  interwencji  w  zakresie  przeciwdziałania  przemocy  w 
rodzinie,  w  szczególności  poprzez  działania  edukacyjne  służące  wzmocnieniu 
opiekuńczych  i  wychowawczych  kompetencji  rodziców  w  rodzinach  zagrożonych 
przemocą w rodzinie,

● zapewnienia osobom dotkniętym przemocą w rodzinie miejsc w ośrodkach wsparcia.
Podstawą  do  powołania  i  funkcjonowania  zespołu  interdyscyplinarnego  jest  zawarcie 
porozumień  między  wójtem,  burmistrzem  albo  prezydentem  miasta  a  podmiotami 
wchodzącymi  w  skład  zespołu  interdyscyplinarnego.  Zawarcie  porozumienia  ma  istotny 
wpływ na działanie zespołu interdyscyplinarnego w kontekście zapisu, iż członkowie zespołu 
wykonują  zadania  w  ramach  obowiązków  służbowych  i  zawodowych.  Dlatego  też 
porozumienie  stanowi  jednocześnie  formę  zobowiązania  do  zapewnienia  i  stworzenia 
możliwości  udziału  w posiedzeniach  i  pracach  zespołu  wytypowanych  przedstawicieli,  w 
ramach wykonywania swoich obowiązków służbowy i zawodowych. 
Skład gminnego  zespołu  interdyscyplinarnego  został  określony  w  ustawie,  poprzez 
wyszczególnienie podmiotów zajmujących się przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie. Są to 
przedstawiciele:

● jednostek organizacyjnych pomocy społecznej, 
● gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych,
● policji,
● oświaty,
● ochrony zdrowia,
● organizacji pozarządowych,
● oraz kuratorzy sądowi.

Zgodnie z ustawą w skład zespołu mogą wchodzić prokuratorzy oraz przedstawiciele innych 
niż w/w podmiotów działających na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.

(w zał.na str............prot.)

Do punktu 2.

Pani  Halina Mirowska – Kierownik GOPS przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały w 
sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał, kto pokrywa koszty leczenia osób uzależnionych.
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Pani Halina Mirowska
Koszt leczenia takich osób pokrywany jest z budżetu państwa, gmina płaci za wydanie opinii 
psychiatrycznej osoby kierowanej na leczenie. Koszt takiej opinii wynosi około 400 złotych.
Pani Mirowska poinformowała o zasadach kierowania na leczenie i omówiła obowiązujące w 
tym  zakresie  procedury.  Przy  leczeniu  szpitalnym  bardzo  długo  czeka  się  na  miejsce  w 
szpitalu, jest przypadek, że orzeczenie sądu w sprawie leczenia zapadło w lutym 2010r. i do 
dzisiaj nie znalazło się miejsce w szpitalu dla tej osoby. Procedury przedłużają się jeszcze 
bardziej  jeśli  ktoś  uchyla  się  od  leczenia,  nie  stawi  na  rozprawy  sądowe  czy  badanie 
psychiatryczne.

Pani Maria Boguszewska – kto wyznacza  psychologa i  psychiatrę  do badania?  Czy jest 
możliwość skrócenia kolejki do szpitala?

Pani Halina Mirowska
Sąd  wyznacza  psychiatrę  i  psychologa,  w  szczególnie  trudnych  sytuacjach  zabiegamy  o 
skrócenie kolejki i czasami to się udaje.

Pan Sławomir Pytel
Jaka jest skala zagrożenia w gminie, ile osób jest uzależnionych od alkoholu i narkotyków? 
Stwierdził,  że  aby zapobiegać,  najpierw należy zdiagnozować istniejącą  sytuację,  określić 
rozmiary problemu uzależnień w gminie.

Pani Halina Mirowska
Wyjaśniła, że Komisja nie prowadziła statystyk na temat ilości osób uzależnionych, jest to 
około 10 osób w skali roku. Składając Radzie sprawozdanie z realizacji Programu za 2010r. 
będzie dysponować większą wiedzą na ten temat.

Pan Władysław Stankiewicz
Czy 10 przypadków w skali gminy to dużo czy mało?

Pan Sekretarz Gminy
Poinformował, że Gminna Komisja nie ma instrumentów prawnych aby ścigać ludzi i dlatego 
nie posiada danych na ten temat.

Pan Wójt Adam Tobota
Stwierdził, że z zadawanych pytań wynika potrzeba zdiagnozowania problemu uzależnień i 
taką diagnozę spróbujemy przygotować.
Pan Jan Zduniewicz – Przewodniczący Rady
Zwrócił się z zapytaniem czy Pani Mirowska otrzymała informację, że w Zespole Szkół w 
Mielniku występują narkotyki.

Pani Halina Mirowska odpowiedziała, że nie otrzymała takiej informacji.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
Zapytała czy w Mielniku jest udzielana pomoc osobom współuzależnionym, chodzi o pomoc 
psychologiczną, prawną itp.
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Pani Mirowska odpowiedziała, że w Mielniku nie ma takich spotkań, osoby kierowane są do 
poradni  do  Siemiatycz.  Pracownicy  GOPS  sami,  w  miarę  posiadanej  wiedzy,  udzielają 
pomocy prawnej poprzez pisanie pozwów, pism urzędowych itp.

Pan Sławomir Pytel stwierdził, że spotkania osób współuzależnionych powinny odbywać się 
na miejscu, w Mielniku.
Zaproponował  aby  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i 
Przeciwdziałania Narkomanii uzupełnić o diagnozę istniejącej sytuacji oraz zorganizować w 
Mielniku otwarte spotkanie dla osób współuzależnionych.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień stwierdziła,  że takie  otwarte spotkanie nic nie da, ludzie 
będą się krępowali przyjść na nie. Jej zdaniem lepszym rozwiązanie byłoby utworzenie w 
Mielniku punktu interwencji kryzysowej.

Pan Wójt Gminy
Zapewnił,  że Program zostanie  uzupełniony we wstępie o stan zagrożenia,  zorganizujemy 
ogólne  spotkanie  z  psychologiem,  od  lutego  br.  w  Urzędzie  Gminy  będą  udzielane 
nieodpłatne porady prawne dla mieszkańców gminy.

Pan Jan Zduniewicz
Zapytał  jak  duże  jest,  w  związku  z  prowadzoną  profilaktyką,  zapotrzebowanie  na  środki 
finansowe.

Pani  Halina  Mirowska wyjaśniła,  że  opracowując  Program  od  razu  zakładane  jest 
przeznaczenie pewnych środków na określone działania.

Pan Sekretarz poinformował, że w Programie na rok bieżący zaplanowano zorganizowanie 
w trakcie ferii trzeźwej dyskoteki.

Pan  Kazimierz  Tobota zaproponował,  aby  włączono  do  programu  takiej  dyskoteki 
dodatkowe atrakcje, bo inaczej nie przyciągnie to młodzieży.

Pan Jan Zduniewicz
Należy włączyć młodzież do współorganizacji takiej dyskoteki, bo jeśli będzie to organizował 
tylko sam GOKSiR, to może to nie wyjść.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień zapytała, czy Programu nie można byłoby rozszerzyć o inne 
zagrożenia typu dopalacze, nikotyna, leki.

Pani Halina Mirowska poinformowała, że jeszcze w bieżącym roku opracowana zostanie 
Gminna  Strategia  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  i  te  zagrożenia  znajdą.  tam 
miejsce.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał, czy w Zespole Szkół dzieci zgłaszają się do psychologa.

Pani Mirowska odpowiedziała twierdząco, często dzięki rozmowom psychologa szkolnego z 
dziećmi Komisja dowiaduje się o problemie w rodzinie i podejmuje działania.
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Pan Antoni Soszko zwrócił uwagę na problem gier hazardowych, czy mamy na to wpływ.

Pan Jan Zduniewicz
Z automatów do gier korzysta  młodzież nieletnia  i  nietrzeźwa,  należałoby w jakiś sposób 
wpłynąć na właścicieli tych automatów.

Pan Sekretarz wyjaśnił zasady dokonywania kontroli w sklepach. Nie można tego zrobić bez 
uprzedzenia, jeśli przedsiębiorcę zawiadamia się o kontroli, to w trakcie kontroli wszystko 
jest w porządku.

Pan Wójt Gminy
Większość  zadań  zapisanych  w Programie  nie  jest  kierowana  do osób uzależnionych  ale 
nastawiona na profilaktykę. Należy wzmacniać rolę rodzin niepatologicznych.

Radni  w  głosowaniu  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  przyjęli  następujące 
wnioski zgłoszone do Programu przez Pana Sławomira Pytla:

1. We wstępie do programu dokonać oceny skali zagrożenia alkoholizmem i narkomanią  
na terenie Gminy Mielnik.

2. Zorganizować w Mielniku  spotkanie  z  udziałem psychologa i  pracownika  Poradni  
ds.Zwalczania  Narkomanii  dla  osób  zainteresowanych  poradnictwem  w  zakresie  
pomocy w tych dziedzinach.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2011r.  wraz  z  wnioskami  zgłoszonymi 
przez Pana Sławomira Pytla.

(w zał.na str...............prot.)

Do punktu 3.

Pani  Jolanta  Galecka przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których 
mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie.
Projekt  uchwały,  zgodnie  z  uchwałą  Rady Gminy Mielnik  w sprawie  określenia  sposobu 
konsultowania  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  wymienionymi  w ar.3  ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie w okresie od 1 do 15 grudnia br. 
poddany  został  konsultacji  z  organizacjami  pozarządowymi.  Do  projektu  nie  zgłoszono 
jednak żadnych uwag, opinii czy wniosków.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień zauważyła,  że program nie obejmuje zadań związanych z 
pomocą dla osób starszych i niepełnosprawnych.

Pani Jolanta Galecka wyjaśniła, że zadania te ujęte są w programach realizowanych przez 
GOPS.
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Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.

(w zał.na str...............prot.)

Do punktu 4.
Pan Tomasz Gorochowicz
Poinformował,  że  ze  względu  na  zmiany  legislacyjne  w  ustawie  o  gospodarce 
nieruchomościami  zachodzi  potrzeba  znowelizowania  uchwały  Rady  Gminy  z  2003r.  w 
sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążenia  nieruchomości  oraz  ich 
wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  lub  na  czas 
nioznaczony.
Omówił proponowany zakres zmian do uchwały.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały o zmianie uchwały Nr IV/21/03 Rady gminy Mielnik z dnia 20 marca 2003r. 
W  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  oraz  ich 
wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  lub  na  czas 
nieoznaczony.

(w zał.na str...............prot.)
Do punktu 5.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, 
członków rad sołeckich na terenie Gminy Mielnik.

Pan Władysław Stankiewicz zaproponował, aby zebranie w Mielniku odbyło się w dniu 12 
lutego br. - I termin godz.1600, II termin godz.1630.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków rad sołeckich na terenie 
Gminy Mielnik wraz z wnioskiem Pana radnego Stankiewicza.

(w zał.na str...............prot.)

Do punktu 6.

Komisja Rady opracowała plan pracy na 2011r.
Brzmi on następująco:

1. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy – cały rok
2. Sprawy różne – cały rok

I kwartał 2011

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2011 rok.
2. Przygotowanie projektu uchwały dotyczącej dofinansowania budowy przydomowych. 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy.
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3. Ocena realizacji gminnego programu gospodarki odpadami.
4. Aktualne zasady funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej.
5. Utrzymanie porządku ulic i chodników na terenie gminy.

II kwartał 2011

1. Analiza wykonania inwestycji ujętych w strategii rozwoju gminy Mielnik.
2. Ocena realizacji programu usuwania azbestu na terenie gminy.
3. Realizacja planu zagospodarowania przestrzennego gminy.
4. Ocena przygotowania na terenie gminy do sezonu turystycznego – lato 2011.
1. Opiniowanie wykonania budżetu za 2010 rok.

III kwartał 2011

1. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2011 roku.
2. Wykorzystanie wód geotermalnych.

IV kwartał 2011

1. Rozpatrzenie wniosków inwestycyjnych i remontowych zgłoszonych do realizacji na 
2012 rok.

2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2012 rok.
3. Przygotowanie planu pracy komisji na 2012 rok.
4. Informacja na temat przygotowania do zimy na terenie gminy Mielnik.

Do punktu 6.

W sprawach różnych nie zabierano głosu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Komisji

                                                                                                            Stefan Troc
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